
1 
 

 

Protokół nr 9/2022 

z posiedzenia Komisji Rodziny i Polityki Społecznej Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się w dniu 25 października 2022 roku o godz. 16.00 

 

Posiedzenie odbyło się z wykorzystaniem środków porozumiewania  

się na odległość (zdalny tryb obradowania). 

 

W posiedzeniu uczestniczyło siedmiu członków Komisji Rodziny i Polityki 

Społecznej według załączonej listy obecności, która stanowi załącznik nr 1  

do protokołu. 

Pani Beata Dunajewska Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie 

Komisji i stwierdziła quorum. Poinformowała, że projekt porządku został 

wysłany do radnych drogą elektroniczną. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała radnych, że po sporządzeniu 

projektu porządku posiedzenia komisji, skierowane zostały dodatkowo dwa 

projekty uchwał i zaproponowała wprowadzenie ich jako punkty: 

 

PUNKT 1 

Opiniowanie  projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok- druk nr 1429. 

 

PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1430. 

 

Za przedstawionymi zamianami głosowało jednogłośnie 7 radnych. 

W związku z powyższym Przewodnicząca Komisji przedstawiła następujący 

porządek posiedzenia komisji: 

 

 

1.Opiniowanie  projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok- druk nr 1429. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  
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2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1430. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej  

w Gdańsku w 2023 roku – druk nr 1426. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

„Przyjęcia programu współpracy Miasta Gdańska  

z organizacjami pozarządowymi na rok 2023”- druk nr 1427. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

 

5. Oferta Miasta Gdańska w zakresie pomocy dla osób uzależnionych, 

wymagających wsparcia. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

 

6. Oliwa bez podstawowej opieki zdrowotnej, czy to możliwe? 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

 

7. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

 

PUNKT 1 

Opiniowanie  projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok- druk nr 1429. 

Pani Agnieszka Trojanowska Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

Zreferowała projekt uchwały, powiedziała min. w zakresie działania Komisji 

Rodziny i Polityki Społecznej po stronie dochodowej mamy następujące 

zwiększenia: 

- wypłata wydatku węglowego  

- z tytułu dochodów zrealizowanych przez Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie  

- z tytułu umów alimentacyjnych oraz płatności za pobyt w domach pomocy 

społecznej  

- z tytułu za pobyt w ośrodkach wsparcia  

- z tytułu najmu pomieszczeń w budynkach domów pomocy społecznej 
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- z tytułu refundacji pogrzebów mieszkańców 

Wprowadzamy również dochody zrealizowane przez Gdańskie Centrum 

Świadczeń  

- z tytułu wpływów opłat za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych  

Wydatki: 

Wszystkie zmiany opisane zostały szczegółowo w uzasadnieniu do projektu 

uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

OPINIA KOMISJI: 

Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały oraz wysłuchaniu 

informacji i wyjaśnień złożonych przez Przedstawiciela Prezydenta Miasta 

Gdańska, 5 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1430. 

Pani Agnieszka Trojanowska Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

Z zakresu działania komisji, jeśli chodzi o przedsięwzięcia, to jest zmiana  

w przedsięwzięciu pod nazwą „ System aktywizacji społeczno – zawodowej  

w Gdańsku Komponent Aktywnej Integracji II”, limit w roku 2022  

jest zwiększany. Zmiana wynika ze zwrotu niewykorzystanych środków przez 

partnera, który zakończył realizację działań projektowych z końcem sierpnia. 

Środki finansowe przekazane zostaną innym partnerom  projektu. 

Ponadto są zmiany w przedsięwzięciu „Program wsparcia prokreacji  

dla mieszkańców  Gdańska”. Limit w roku 2022 jest zmniejszamy o 100 000zł, 

środki te są przenoszone są  na dotacje dla placówek edukacyjnych, 

prowadzonych przez podmioty inne niż gmina.     

      

Głosów w dyskusji nie było. 
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OPINIA KOMISJI: 

Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały oraz wysłuchaniu 

informacji i wyjaśnień złożonych przez Przedstawiciela Prezydenta Miasta 

Gdańska, 5 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

PUNKT 3 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej  

w Gdańsku w 2023 roku – druk nr 1426. 

Pani Izabela Chorzelska Zastępca  Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

Ustala się miesięczną kwotę dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej 

w Gdańsku w roku 2023 w wysokości 1 600 zł brutto, na jednego uczestnika zajęć 

reintegracji zawodowej i społecznej oraz w wysokości  1 600 zł brutto na jednego 

pracownika  Centrum Integracji Społecznej w Gdańsku. 

Budżet zaplanowany na dofinansowanie działalności Centrum Integracji 

społecznej w Gdańsku zabezpieczony został w ramach środków przeznaczonych 

na realizację  Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta 

Gdańska na rok 2023. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

OPINIA KOMISJI: 

Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały oraz wysłuchaniu 

informacji i wyjaśnień złożonych przez Przedstawiciela Prezydenta Miasta 

Gdańska, 7 głosami „za”, jednogłośnie – pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

PUNKT 4 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie „Przyjęcia 

programu współpracy Miasta Gdańska z organizacjami pozarządowymi  

na rok 2023”- druk nr 1427. 
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Pan Michał Zorena Kierownik Referatu Współpracy Lokalnej  i Innowacji 

Społecznych Wydziału Rozwoju Społecznego Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

Ustawa wprowadza obowiązek  uchwalenia rocznego programu współpracy  

nie później niż do 30 listopada roku poprzedzającego okres obowiązywania 

programu. 

Wypracowany przez Miasto Gdańsk wspólnie z organizacjami pozarządowymi 

działającymi na terenie Gdańska  program współpracy stanowi  wyraz 

zaangażowania  obu stron w tworzenie  optymalnego planu współdziałania   

na zasadach uczciwej konkurencji i jawności. 

„Program współpracy Miasta Gdańska z organizacjami pozarządowymi  na rok 

2023” został poddany konsultacjom społecznym poprzez ogłoszenie  na oficjalnej 

stronie internetowej  miasta oraz przedłożenie Gdańskiej Radzie  Działalności 

Pożytku Publicznego. Został on przez tę radę  pozytywnie  zaopiniowany  

na posiedzeniu 6 października  2022 roku. 

Program służy realizacji celów operacyjnych zawartych w dokumencie  

„Gdańsk”. Programu operacyjne 2023, przyjętym uchwałą Rady Miasta Gdańska  

w dniu 17 grudnia 2015 roku. 

Celem głównym  współpracy Miasta z organizacjami jest wspieranie rozwoju 

społeczeństwa obywatelskiego i budowanie partnerskich relacji między 

samorządem a zorganizowanymi grupami mieszkańców przez podniesienie 

jakości oraz zwiększenie zakresu współpracy sektora  pozarządowego z Miastem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

OPINIA KOMISJI: 

Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały oraz wysłuchaniu 

informacji i wyjaśnień złożonych przez Przedstawiciela Prezydenta Miasta 

Gdańska, 5 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

PUNKT 5 

Oferta Miasta Gdańska w zakresie pomocy dla osób uzależnionych, 

wymagających wsparcia. 

Pani Izabela Chorzelska Zastępca  Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

Główny program dotyczący uzależnień to program, który dotyczy 

wykorzystywania środków z tzw.  „kapslowych” i „małpkowych”, czyli  Program 

Profilaktyki Uzależnień przyjmowany  na bieżący rok dwukrotnie. Praktycznie 

cały program odnosi się do osób z uzależnieniami, bądź służy profilaktyce 

uzależnień, dotyczy on zarówno dzieci i młodzieży jak i osób dorosłych. 
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Zadania realizowane są przez jednostki miejskie. 

Jeśli chodzi o zlecanie zadań podmiotom, to mamy dwa tryby jeden to trym 

wynikający z programów współpracy, drugi to wynikający z ustawy o zdrowiu 

publicznym. 

Realizatorami zlecającym takie zadania jest zarówno Wydział Rozwoju 

Społecznego jak i Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie, które zlecają zadania  

w trybie konkursowym podmiotom zewnętrznym. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

PUNKT 6 

Pan Tomasz Strug Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Oliwa 

Nadmorskie Centrum Medyczne było zainteresowane wybudowaniem 

przychodni lekarskiej, która została otwarta w październiku 2010 roku. 

Przychodnia miała mieć szeroką ofertę, natomiast z  każdym rokiem to ubożało, 

do tego stopnia, że we wrześniu obecnego roku ostatni specjalista – ginekolog 

został przeniesiony prawdopodobnie do dzielnicy Przymorze.  

W pustych pomieszczeniach, które się w ten sposób wyklarowały znajdują  

się lekarze – okuliści. Obecnie mamy tylko opiekę podstawową. 

Stąd  do komisji Rodziny była moja prośba o to, żeby w jakiś sposób 

zweryfikować zapisy umowy pomiędzy Miastem a Nadmorskim Centrum 

Medycznym, co do wykonywania swoich powinności oraz czy istnieje  

możliwość wywarcia jakiejś presji ze strony Miasta, na to żeby jednak ta spółka 

przywróciła szeroki zakres usług jaki był przynajmniej w roku 2010/11, bo taka 

była intencja budowy tej przychodni i przekazania przez  Miasto  tego gruntu  

przy ulicy Polanki 7 w Gdańsku. 

 

Pan Andrzej Stelmasiewicz Radny Miasta Gdańska  

Rzeczywiście, trzeba podjąć próbę przyjrzenia się dokumentom, czy Miasto może 

wywrzeć jakiś wpływ ma Nadmorskie Centrum Medyczne, abyśmy wiedzieli  

co Miasto może zrobić dla mieszkańców Oliwy, bo rzeczywiście ilość osób 

potrzebujących opieki wydaje się  być większa niż w innych dzielnicach  

ze względu na zaawansowany wiek wielu mieszkańców Gdańska.  
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Pani Beata Dunajewska Przewodnicząca komisji  

Dołączam się do tych głosów. Oliwa to duża dzielnica ale też dzielnica,  

w której zamieszkuje wiele osób starszych, którym ciężko jest przemieszczać  

się do innej dzielnicy.  

 

Pan Piotr Gierszewski Członek Komisji  

Prawo trzeba przestrzegać, bezwzględnie. Jeżeli chce się coś zmienić, to powinno 

się zmieniać z partnerem. Uważam że podstawowym partnerem jest Miasto,  

które dla swoich mieszkańców przedkłada i określa pewne warunki usługowe, 

dotyczące m.in. też tej usługi medycznej i chyba będziemy zgodni, co do tego,  

że do każdej umowy cywilno – prawnej, bardzo istotna jest intencja, a główną 

intencją była usługa specjalistyczna podstawowej opieki zdrowotnej tej, której 

tam brakowało. O to zabiegaliśmy. Proszę aby powrócić do tych pierwotnych 

rozwiązań tejże usługi medycznej. 

 

Pani Izabela Chorzelska Zastępca  Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

Jeśli chodzi o Wydział Rozwoju Społecznego, skoro nie jesteśmy podmiotem 

prowadzącym jakiekolwiek zakłady lecznicze, to tutaj mamy niewiele 

możliwości reagowania. Kontrakty zawierane są Narodowym Funduszem 

Zdrowia i to, jak oferta  zostanie przygotowane, na jaki zakres tej opieki,  

to już jest kwestia wyboru danego podmiotu leczniczego My na to żadnego 

wpływu nie mamy.   

Nasza możliwość reagowania na to jest tylko taka, że możemy prosić  

o coś, nie mamy narzędzi, które by skutecznie pomagały nam egzekwować jakieś 

świadczenie usług.   

 

Katarzyna Kuropiejska – Kierownik Referatu Obrotu Nieruchomościami  

Wydział Skarbu Urzędu miejskiego w Gdańsku 

Nieruchomość przy ulicy Polanki 7 w Gdańsku, została oddana w użytkowanie  

w 2007 roku. Celem tej umowy było budowa i prowadzenie Niepublicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej. Z uwagi na zrealizowany ten cel, została 

wybudowana przychodnia, została ta umowa przedłużona do lutego 2057 roku.  

 

 



8 
 

W tej umowie mamy zawarte zapisy, w której Nadmorskie Centrum Medyczne 

zobowiązuje do prowadzenia m.in. oczywiście świadczeń zdrowotnych  

w zakresie: 

 - pediatrii, okulistyki, pielęgniarki środowiskowe, stomatologia, ginekologia, 

neurologiczna, reumatologiczna, kariologiczna, punkt szczepień, punkt 

wykonywania EKG, urologiczna, zabiegowy. Jednak jest zastrzeżenie,  

że warunkiem realizacji świadczeń w tym zakresie ambulatoryjnej opieki 

specjalistycznej, będzie przyjęcie oferty na świadczenia przez Narodowy Fundusz 

Zdrowia.  

Są oczywiście zawarte w tej umowie zastrzeżenia, że w razie stwierdzenia,  

że nieruchomość nie jest wykorzystana na taki cel, w jaki została oddana,  

to można zacząć ewentualnie rozważać możliwość rozwiązania tej umowy.  

Jeżeli chodzi o Wydział Skarbu, zobowiązuję się wystąpić do Nadmorskiego 

Centrum Medycznego z prośbą o sprawozdanie  prowadzenia tej działalności  

i zobowiązuję się powiadomić komisję, odnośnie odpowiedzi Nadmorskiego 

Centrum Medycznego.  

 

Pani Emilia Lodzińska – Członek Komisji 

Jest sugestia aby skontrolować kontrakty, a druga kwestia to zobaczyć,  

jakie są propozycje zawarcia umów o podnajem tych powierzchni. 

 

Pani Beata Dunajewska Przewodnicząca Komisji 

Zaproponowała  aby skierowany został wniosek komisji do Pani Moniki Chabior 

Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska o następującej treści: 

 

Komisja Rodziny i Polityki Społecznej kieruje wniosek o pilne zorganizowanie  

spotkania z przedstawicielami Nadmorskiego Centrum Medycznego w celu 

wyjaśnienia sytuacji systematycznego likwidowania kolejnych ważnych   

dla mieszkańców Oliwy specjalizacji, na przykład  ginekologii. 

W spotkaniu powinni uczestniczyć przedstawiciele Rady Dzielnicy Oliwa  

wraz z przedstawicielami Komisji. 

W październiku 2022 roku, temat był poruszany  na posiedzeniu Komisji Rodziny 

i Polityki Społecznej, przegłosowaliśmy jednogłośnie kwestię konieczności 

wystosowania wniosku i spotkania z przedstawicielami Nadmorskiego Centrum 

Zdrowia.  

 

Powyższa treść wniosku została przyjęta 7 głosami „za” – jednogłośnie.  
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PUNKT 7 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Nie było spraw wniesionych, wolnych wniosków, korespondencji. 

 

Na koniec odczytana została lista obecności radnych. 

 

Pani Beata Dunajewska Przewodnicząca Komisji podziękowała za uczestnictwo 

w posiedzeniu Komisji i zamknęła obrady. 

 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Rodziny i Polityki Społecznej 

 

/-/ Beata Dunajewska 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Irena Dondziak 

Biuro Rady Miasta Gdańska  

 

                    

                 

                       

          


